
Filozofická fakulta UK hostí mezinárodní
sympozium o češtině jako cizím jazyku
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16. 8. 2011, autor: Lucie Kettnerová, rubrika: i-Forum informuje
Letní škola slovanských studií nepřináší jen jazykové kurzy, přednášky či kulturní a společenské akce, ale poskytuje
prostor i pro setkávání odborníků, jejichž profesním zájmem se stal český jazyk. V pořadí VI. mezinárodní sympozium
o češtině jako cizím jazyku bylo slavnostně zahájeno 16. srpna v Malé aule Karolina, odborná jednání budou probíhat
v hlavní budově hostitelské Filozofické fakulty UK až do pátku 19. srpna.
Mezinárodní sympozium se letos koná v rámci akce Rok svobody slova. „Toto sympozium do emblematických fakultních
akcí rozhodně patří, neboť nejen čeština jako cizí jazyk, ale čeština vůbec, která nese otázky nebo problémy české
kultury či historie, je velkým tématem,“ řekl během slavnostního zahájení děkan Filozofické fakulty UK doc. Michal
Stehlík, Ph.D.

Z českých odborníků vystoupí na sympoziu pracovníci Filozofické fakulty UK, Pedagogické fakulty Univerzity Jana
Evangelisty Purkyně, Technické univerzity v Liberci, své příspěvky přednesou přední bohemisté z Německa, Ukrajiny,
Jižní Koreje, Mongolska, Bulharska, Finska a dalších zemí. Diskutovat se bude o třech hlavních tématech. Tím prvním
jsou zkušenosti z implementace tzv. boloňského procesu do výuky češtiny pro cizince, druhým čeština jako cizí jazyk
pro 21. století a třetím česká kultura a její reflexe v sociokulturní kompetenci studentů češtiny pro cizince. „Jsem zvláště
rád za poslední zmiňované téma, neboť v současnosti zažíváme odklon od klasické filologie spíše ke snaze propojovat
lingvistickou problematiku s kulturou, historií nebo pochopením prostoru, v němž jazyk funguje. Jako absolvent historie
i filologie silně vnímám potřebu právě tohoto propojování jazyku s prostředím,“ dodal Michal Stehlík.
Záštitu nad sympoziem převzal rektor Univerzity Karlovy prof. RNDr. Václav Hampl, DrSc., nejdůležitější milníky v historii
univerzity posluchačům představil prorektor UK prof. PhDr. Ivan Jakubec, CSc. O Ústavu bohemistických studií FF UK
pohovořil jeho ředitel doc. PhDr. Milan Hrdlička, CSc., na počátky Letní školy slovanských studií zavzpomínal PhDr. Jiří
Hasil, Ph.D., který celé setkání moderoval.
Úvodního programu sympozia se zúčastnili i dva hosté z ministerstev, ministerstvo zahraničích věcí reprezentoval
zástupce ředitele odboru veřejné diplomacie Ing. Bořek Lizec, M.A.I.S., Ph.D., za ministerstvo školství, mládeže a
tělovýchovy přítomné v Praze přivítal vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů a evropských záležitostí PhDr. Jindřich
Fryč, který mimo jiné řekl: „Skutečnost, že se koná už VI. mezinárodní sympozium o bohemistice, je důkazem, že čeština
je i nadále velmi živým jazykem i za hranicemi České republiky. Proto považuji za důležité, že byla před mnoha lety
zahájena systematická podpora výuky bohemistiky na zahraničních univerzitách. MŠMT v současnosti podporuje 48
lektorátů českého jazyka na univerzitách v zahraničí, převážně se jedná o univerzity, které jsou v Evropě, ale najdeme
i české lektoráty ve Spojených státech amerických, Japonsku, Číně nebo Mongolsku.“
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